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الملخص: يجب أن يكون الملخص مكتوب باستخدام برنامج ميكروسوفت وورد (MSWord)،  خط (Arial) حجم الخط 10 (العنـاوين 12)، على ورق مقاس A4، وهوامش الصفحة كماهي في هذا النموذج ، ويوصي بإستخدام هذا النموذج عند كتابة الأوراق البحثية التي ينوي الباحث تقديمها في الملتقى.
يجب أن يتبع الباحث التعليمات الفنية بدقة ولا يسمح بتسليم الأوراق البحثية في صورة غير ذلك. كما يجب أن يحتوي الملخص على موضوع الدراسة وسببها، والمدخل الذي تم تناول الدراسة به والمنهجية المستخدمة، وحالات الدراسة، والنتائج والتوصيات. كما يجب ألا تزيد عدد كلمات الملخص عن 200 كلمة. كما يجب عدم كتابة البيانات الشخصية أو المصادر المستخدمة داخل الملخص وتكتب الجهات التي ينتمي اليها المؤلفين في أعلى الصفحة (كما هو موضح بعاليه).

الكلمات المفتاحية:	تذكر كلمات افتتاحية تدل على الورقة البحثية بما لايزيد عن 7 كلمات افتتاحيـة بينهـا فـواصل (مثـلا:
	نموذج الورقة البحثية، السلامة, الصحة المهنية, الجامعات السعودية, خطط الطوارئ والإخلاء ...)


1. المقـدمــة
ينبغي أن تحتوى المقدمة على التوصيف النظري لمشــكـلـة البحــث و الأبحـاث ذات الصـلــة المـوافـقـــة والمعارضة لرأى الباحث و أن تفسر المقدمة الغرض الرئيسي من العمل المقدم. من المهم جداً أن تحـدد الأهداف الرئيسية أو الفرضيات بوضوح بالاضـافـة الى المسـح الأدبـي او ادبيات البحث والاحصائيـات.

2. المنهـجـيـة
تشرح المنهجية، كيفية استخدام تقنيات القياس, الطرق و الأجهزة، أو الإحصائيات الرياضية  وتقنيات جمع البيانات و العينات و عددها والتجارب والبرامج المستخدمة وما إلى ذلك من وسائل الإعداد. يرجي الإلتزام بأساليب الكتابة العلمية.

3. النتـائـج
ينبغي أن يعرض هذا الجزء من البحث، نتائج التجارب أو الاسـتبيـانـات او الادوات العلمية الأخرى المستخدمة في البحث/الدراسة على شكل جداول أو أشكال بيانية او صور مع شرحها بطـريقـة محـايـدة ومبـاشـرة.

4. المناقـشـة و/أو الاسـتـنـتـاجــات
تحت هذا القسم من الورقة البحثية ينبغي النظر إلى العمل المقدم في منظور أوسع. يجب مقارنة النتائج مع أهم الأعمال السابقة في الموضوع. وينبغي أن يوضح الباحث مدى الدقة والخطأ المحتملين ومناقشتهما، وينبغي أيضا أن يقدم الباحث تفسيراً لذلك. وأيضا مناقشة الآثار المترتبة على النتائج، على سبيل المثال كيف يمكن للنتائج أن تؤثر على التطبيقات الممكنة في المستقبل.



5. التـوصيـات
يوضح هذا الجزء من البحث اهم التوصيات التي يمكن الخروج بها من هذا البحث مستندة على البيانات والمناقشات التي تم عرضها أعلاه. تذكر التوصيات على شكل نقاط وبلغة واضحة ومبسطة.
التطبيقات الممكنة في المستقبل.

6. المراجع
تذكر هنا المراجع العربية والاجنبية التي تم استخدامها وتم ذكرها في متن الورقة البحثية. تذكر مرتبة حسب ورودها في الورقة البحثية كما يلي:
]1 [	زيـدان, حسـان, 1995. "الأمـن الصـناعى –السـلامة  و الصحـة المهنيـة فـي المؤسـسات الصناعية." دار الكتاب الجامعى، القاهرة، ج.م.ع.
]2 [	حلمى, أحمد زكى, العفشوك, عبد المنعم، 2001. "السلامة و الصحة المهنية." دار الكتب للعلمية للنشر و التوزيع، بيروت، لبنان.
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Abstract: The abstract must be written using Microsoft Word (MSWord), font (Arial), font size 10 (headings 12), on A4 size paper. The settings of the page margins should be let as the MSWord default settings. This form is recommended when writing research papers that the researcher intends to present at the conference.
The researcher must strictly follow these technical instructions, and it is not accepted to submit research papers in any other form. The abstract should also contain the study title, the introduction, the materials and methodologies, the results, and the conclusion. The abstract should not exceed 200 words. No personal data or citations are allowed in the abstract. The authors' affiliations should be noted at the top of the page (as shown above).

Keywords: Mention keywords indicating the research paper interests must include no more than seven keywords with commas (for example: Research paper model, safety, occupational health, Saudi universities, emergency, and evacuation plans...etc.)


Introduction
The introduction should contain:
· The theoretical description of the research problem and the links to related research.
· Agreeing and opposing the researcher's opinion.
· Explaining the primary purpose of the submitted work.
The main objectives and hypotheses must be defined clearly, and the literature survey or research literature and statistics.

Methodology
The methodology should explain how to use measurement techniques, applications, devices, mathematical statistics, data collection techniques, samples and their number, experiments, programs used, and other means of preparation. Adherence to scientific writing methods is an essential condition.





Results
This part of the research should present the results of experiments, questionnaires, or other scientific methods in the submitted research/study in tables, graphs, or pictures, with detailed, neutral, and direct statements.


Discussion and Conclusions
Here, the submitted research paper should be discussed from a broader perspective. The results should be compared with the previous essential work on the topic. The researcher should be able to explain and discuss potential accuracy and error. The researcher should also discuss the implications of the results, e.g., how the results might affect possible applications in the future.

Recommendations
This part of the research shows the essential recommendations extracted from this research based on the data and discussions presented previously in the study. Remember the recommendations in the form of points and clear and straightforward language.
Possible applications in the future.


References
Mention here the Arabic, English, or any foreign references mentioned in-text of the submitted research paper. The references should be ordered in the reference list as they are employed in-text of the submitted research paper. The recommended format is as follows
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